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Protokół Nr 51 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju oraz Komisji Gospodarczo-Finansowej  

z dnia 23 maja 2014r. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą 
zał. nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda oraz Skarbnik Gminy Pabianice M. 
Nowicka. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji  Gospodarczo-Finansowej M. Gryska. 
 
Tematy posiedzenia były następujące: 

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za 2013 rok.  

2. Omówienie materiałów na sesję Rady Gminy.  

3. Sprawy różne.  

 

 

Ad. pkt 1. 

Analizą i omówieniem sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za 2013 r. Zajęła 
się Skarbnik Gminy M. Nowicka. Sprawozdanie stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Po przedstawieniu powyższego radni przeszli do zadawania pytań. 

Radna Z. Kasperska odnosząc się do działu 710 pytała o kwotę 650 zł wypłacaną komisji 
urbanistycznej. 

Skarbnik stwierdziła, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego zatwierdza 
komisja urbanistyczna składająca się z osób z zewnątrz, które posiadają odpowiednie 
uprawnienia. Zgodnie z przepisami przysługuje im dieta. 

Radny A. Skawiński pytał natomiast o kwotę 11.512,83 zł przeznaczoną w dziale 750 na 
pozostałą działalność. Pytał gdzie były zamieszczane ogłoszenia, jakie zakupy były dokonywane 
na potrzeby sekretariatu. 

Skarbnik odpowiedziała, że radni przyznali taką kwotę na działalność reprezentacyjną Wójta. 

Z kolei radna Z. Kasperska przypomniała, że Rada przyznała kwotę ok. 10 tys. zł na działalność 
reprezentacyjną Wójta, aby nie było konieczności tłumaczenia się z każdego wydatku. 
Następnie radna zapytała o wyniki kontroli dotyczącej OSP. 

Skarbnik odpowiedziała, że została wydana pozytywna opinia w wyniku przeprowadzonej 
kontroli. Protokół pozostaje do wglądu radnych. 

Radny A. Skawiński poprosił o przedstawienie protokołu z przeprowadzonej kontroli NIK na 
najbliższym posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju oraz zaproszenie na 
posiedzenie Komisji radnej Z. Kasperskiej. W dalszej kolejności radny zapytał o zwrot dotacji 
pobranej w nadmiernej wysokości, co zostało ujęte w dziale 758. 

Skarbnik przypomniała, że wyjaśniała tę kwestię podczas prac nad budżetem. Poinformowała, 
że  gmina otrzymała środki na realizację programu „Jacek i Agatka”, które były wykorzystane w 
niższej wysokości w wyniku przeprowadzonego przetargu oraz kar umownych nałożonych na 
wykonawcę. 

Kolejnym działem, do którego odniosła się radna Z. Kasperska był dział 851. Radna prosiła o 
przedstawienie sprawozdania z działań podejmowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy 
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Społecznej w 2013r. Radna chciała ponadto wiedzieć jaka jest skuteczność programu o 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Radny M. Muszczak zauważył, że sprawozdanie co roku jest przedstawiane i analizowane na 
posiedzeniu Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej. Również w bieżącym planie 
pracy znajduje się taki punkt. 

Z kolei radny A. Skawiński poprosił o przedstawienie informacji dotyczącej zajęć 
profilaktycznych prowadzonych w szkołach oraz udzielenie wyjaśnień w zakresie zawartej 
umowy z pracownią psychologiczną. 

W dalszej kolejności radna Z. Kasperska poprosiła o przedstawienie jakie prace społecznie 
użyteczne zostały sfinansowane w ramach działu 852, kto je wykonywał, co to były za prace. 

Skarbnik poinformowała, że były to prace wykonywane w ramach otrzymywanego zasiłku. 

Następnym omawianym działem był dział 852.  

Radna poprosiła o wgląd do regulaminu czy protokołu, gdzie będą określone kryteria jakimi 
kieruje się komisja, która przyznaje dotacje dla klubów sportowych. 

Radny A. Skawiński pytał natomiast dlaczego zmniejszyła się kwota dotacji na obóz na jedno 
dziecko, skoro kwoty są przyznawane dla danego klubu. 

Odpowiedzi udzielił radny M. Muszczak, który jest członkiem Komisji, o której mowa wyżej. 
Wyjaśnił, że kwota 90 tys. zł nie zmieniła się, a więcej podmiotów organizuje wypoczynek. 
Również większa liczba dzieci będzie brać udział w wypoczynku. 

Radny A. Jaksa dodał, że programy są ciekawsze, złożono lepsze wnioski, organizowane będą 
również półkolonie. 

Mimo tej informacji radny A. Skawiński poprosił o porównanie między rokiem 2013 a 2014 w 
wyżej omawianym zakresie. 

Radny M. Muszczak dodał, że w 2013r. przypadało ok. 400 zł na 1 dziecko, a w 2014r. - 270 zł. 
W bieżącym roku w wypoczynku weźmie udział 327 dzieci, a w poprzednim roku udział wzięło 
160. W związku z tym Komisja Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna wystąpiła z wnioskiem 
o zwiększenie kwoty przeznaczonej na wypoczynek letni dzieci w 2015r.  

W dalszej kolejności Skarbik wskazała przyczynę niskiego wykonania wydatków w dziale 900. 
Wskazała, iż opłata za wywóz śmieci za IV kwartał wpłynęła dopiero w styczniu tego roku. 
Pewne oszczędności poczyniono również przy zbiórce odpadów wielkogabarytowych. Wydano 
jedynie   19 tys. zł. 

Radna Z. Kasperska prosiła o udzielenie informacji o liczbie dzieci i opiekunów oraz do których 
szkół uczęszczają dzieci, które jadą na wycieczkę ekologiczną. 

Radny A. Skawiński prosił natomiast o udzielenie informacji dotyczącej schroniska dla zwierząt, 
listy z numeramir czip oraz przedstawienie dokumentacji zdjęciowej zwierząt przebywających 
w schronisku. Następnie odniósł się do działu 921. Pytał, czy świetlica wiejska w Hermanowie, 
która została oddana do użytku zostanie doposażona. 

Wójt poinformował, że planuje się otwarcie świetlicy w czerwcu lub lipcu. Obecnie ze środków 
funduszu sołeckiego zamówione zostały meble do świetlicy. Znajdują się w trakcie 
wykonywania. 

W związku z odpowiedzią Wójta radny poprosił o przekazanie informacji o rodzaju 
wyposażenia, które zostanie wykonane i co jeszcze będzie potrzebne. 

Radna Z. Kasperska poprosiła o wskazanie aktualnego wykazu etatów w „Bychlewiance” oraz 
płace na tych etatach. Interesował ją również zakup artykułów spożywczych związanych z 
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organizacją wyjazdu i imprezą opłatkową. 

Wójt poinformował, że podczas wyjazdów „Bychlewianki” zapewniane są głównie napoje. Na 
spotkaniu opłatkowym zapewnione były typowe potrawy świąteczne. 

Zdaniem radnej takie spotkania powinny być organizowane ze składek członków bądź od 
sponsorów. 

Wójt przypomniał, że pikniki organizowane w sołectwach również finansowane są ze środków 
gminnych. 

Radna przyznała rację Wójtowi. Przypomniała jednak, że w Pawlikowicach kwestionowano 
zorganizowanie imprezy, więc wyłożono własne środki. 

Radna A. Marciniak zauważyła, że w ostatnim czasie był zorganizowany wyjazd dzieci na 
zawody sportowe, a organizator nie zapewnił nawet napoi. 

Głos ponownie zabrała radna Z. Kasperska, która poprosiła o:  

 rozliczenie wyjazdu „Bychlewianki” do Albanii. Poprosiła o listę uczestników i 
szczegółowe podanie kwot; 

 informację w sprawie wydatków ponoszonych na basen oraz listę uczestników, co 
określa dział 926. Zauważyła przy tym, że koszty tego typu zajęć znajdują się także w 
dziale dotyczącym opieki społecznej; 

 informację, które kluby sportowe zawarły umowy zlecenia oraz na utrzymanie, których 
obiektów wydatkowano środki; 

 informację, gdzie przechowywana jest kosiarka zakupiona na potrzeby klubu w 
Bychlewie. 

 

Skarbnik odnosząc się do pytania o utrzymanie obiektów sportowych odpowiedziała, że 
przedstawiała taką informację w zeszłym roku. Nic w tej sprawie się nie zmieniło. 

Radny A. Jaksa stwierdził natomiast, że kosiarka przechowywana jest w Jadwininie. 

Z kolei radny A. Skawiński prosił o przedstawienie specyfikacji tej kosiarki oraz 
poinformowanie jak jest zabezpieczona przed kradzieżą i gdzie jest przechowywana. 

W dalszej kolejności głos zabrał radny Ł. Drewniak, który prosił o informację, dla której drogi 
wykonano dokumentację, co określa tabela nr 12, rozdział 60016, pkt 9 (droga nr 108253E). 
Pytał również o zakupiony sprzęt dla ratowania życia na kwotę 27 tys. zł. 

Skarbnik poinformowała, że sprzęt został zakupiony dla OSP w Pawlikowicach z dotacji 
przekazanej przez Urząd Marszałkowski. 

Dalszych pytań nie było.  

Komisje, w związku z uwagą radnej A. Marciniak, postawiły wniosek do Wójta Gminy, aby Wójt 
polecił dyrektorom szkół, iż w przypadku organizowania wyjazdów sportowych dla dzieci i 
młodzieży zapewnili  im napoje i przekąskę regeneracyjną.  

Przewodniczący M. Gryska poprosił o udzielenie odpowiedzi na wyżej postawione pytania na 
następnym posiedzenia komisji. Jednocześnie zauważył, że Komisja pozytywnie opiniuje 
wydatkowanie środków zaplanowanych w budżecie na 2013r. 
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Ad. pkt 2. 

 

Wójt przedstawił projekty uchwał o nr roboczym L/A/2014 i L/B/2014, co stanowi zał. nr 3 i 4 
do protokołu. 

Radny A. Jaksa, odnosząc się do projektu o nr roboczym L/B/2014, zapytał o odbiór odpadów 
wielkogabarytowych od mieszkańców. 

Wójt stwierdził, że rozesłano zapytania do firm w sprawie ceny za tego typu usługę. 
Poinformował jednocześnie, że musi zasięgnąć opinii mecenasa w tej sprawie w związku z tym, 
że istnieje Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów, gdzie również można oddawać odpady 
wielkogabarytowe. 

Radny był zdania, że obecnie jest wiele możliwości dowozu odpadów do PSZOKu, dlatego 
zbiórka nie powinna być organizowana. Zapytał w których godzinach działa punkt. 

Wójt poinformował, że punkt jest czynny we wtorki i czwartki od godziny 8-16, a w sobotę w 
godzinach 8-13.  

Radny A. Jaksa pytał następnie, czy kwota 60 tys. zł przeznaczona na ten cel znalazła się w WPF. 

Skarbnik odpowiedziała, że kwota jest ujęta w WPF, dlatego jeżeli kwota ta zostanie zdjęta z 
zadania, to zaistnieje konieczność zmiany WPF. 

Radny A. Skawiński zaproponował z kolei by w bieżącym roku dokonać zbiórki, jednocześnie 
informując, że będzie to ostatnia zbiórka. 

Radny M. Gryska poparł ten pomysł, zastrzegając, że nie będzie przeszkód formalno-prawnych. 

Następnie Skarbnik poinformowała, że przeznacza się 30 tys. zł na 40-lecie „Bychlewianki” -       
20 tys. zł miałoby być przeznaczone na udział w festiwalu, a 10 tys. zł na jubileusz. 

Radna Z. Kasperska poprosiła o informację w sprawie całkowitego kosztu wyjazdu 
„Bychlewianki” na festiwal oraz listę uczestników wraz z podaniem ich miejsca zamieszkania. 

Z kolei radny A. Skawiński pytał co będzie z samochodem marki Lublin, jeżeli OSP w Górce 
Pabianickiej zakupi nowy samochód. 

Wójt odpowiedział, że zostanie wyremontowany i trafi do innej jednostki 

Radny prosił o informację, gdzie trafi samochód i jaki będzie koszt remontu. 

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 3. 

 

W sprawach różnych Wójt poinformował o planach remontów w szkołach, co stanowi zał. nr 4 
do protokołu. Zauważył następnie kilka problemów jakie pojawiają się w związku z planami 
inwestycyjnymi szkół. Chodzi głównie o remont Domu Nauczyciela w Pawlikowicach i 
przeznaczenia go na przedszkole, ponieważ ma tam swoje pomieszczenia klub sportowy 
„Burza”. Dochodzi również problem przepisów jakie musiałyby zostać spełnione, aby 
przedszkole mogło tam powstać. 

Radny A. Jaksa pytał, czy istnieje w ogóle konieczność wyprowadzenia oddziałów 
przedszkolnych ze szkoły. Szkoła nie jest przepełniona, więc co z pomieszczeniami po 
przedszkolu. 
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Wójt poinformował, że w Pawlikowicach są dwa oddziały przedszkolne - jeden na parterze, 
drugi na piętrze. 

Zdaniem radnego A. Skawińskiego kosztorys przedstawiony przez szkołę nie jest dokładny, bo 
nie obejmuje kosztów ocieplenia budynku, który został źle przeprowadzony. W związku z tym 
zaproponował by w pierwszej kolejności sprawdzić jakie są wymogi wynikające z przepisów 
prawa, co do pomieszczeń przedszkolnych. Należy również sprawdzić jakie jest obłożenie w 
oddziałach oraz jak zamierza się wykorzystać pomieszczenia po oddziałach przedszkolnych. 

Z kolei radny A. Jaksa chciałby zapoznać się z audytem energetycznym budynku. 

W dalszej kolejności radny A. Skawiński odniósł się do pomysłu rozbiórki komina w szkole 
w Bychlewie. Radny chciał wiedzieć jaka jest nowa oferta rozbiórki komina i budowy nowego.  

Radny A. Jaksa pytał na jakiej podstawie dokonano oceny kosztów rozbiórki na 60 tys. zł, czy 
były składane zapytania ofertowe. 

Wójt odpowiedział, że poprzednio wnioskowano o kwotę 40 tys. zł, jednak Rada nie 
zabezpieczyła środków na ten cel. 

W związku z tym radny A. Skawiński zaproponował by wrócić do tematu remontu w szkołach 
na następnym posiedzeniu Komisji, gdy radni będą dysponować szerszymi informacjami. 

Radna Z. Kasperska zaproponowała by przyznać środki tym szkołą, do których radni nie wnoszą 
uwag. 

Radni zgodzili się by Skarbnik przygotowała projekt uchwały obejmujący wydatki na remonty 
w następujących szkołach: Petrykozy, Piątkowisko, Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Piątkowisku oraz Bychlew z wyłączeniem rozbiórki komina.  

W dalszej kolejności Wójt poinformował, że w dniach 5-9.05 przeprowadzone zostały kontrole 
na linii busowej Pabianice-Żytowice-Janowice. Z kontroli wynika, że obłożenie na linii jest 
niewielkie, w związku z czym dalsze utrzymywanie linii jest nieopłacalne. Poinformował 
jednocześnie, że trasa będzie obsługiwana przez przewoźnika, który dojeżdża do Lutomierska. 

Radna A. Marciniak poprosiła by polecić panu Trzeszczakowi obsługującemu linię Janowice-
Pabianice kierowanie na trasę większego busa w czasie dojazdu dzieci do szkół. 

Radny A. Jaksa zauważył z kolei, że firma, która obsługuje trasę Pabianice-Górka Pabianicka-
Gorzew-Łódź powinna bardziej zareklamować swoją usługę. 

Kolejnym tematem, do którego odniósł się Wójt była sprawa remontu tzw. Agronomówki w 
Górce Pabianickiej. Zauważył, że warto zastanowić się nad remontem budynku i 
przeznaczeniem go na oddziały przedszkolne w związku z przepełnieniem w szkole w 
Petrykozach. Przypomniał również, że w październiku br. Szkoła Podstawowa w Petrykozach 
będzie obchodzić 150-lecie i niezbędne będzie zabezpieczenie środków na cele związane z 
rocznicą. Wójt poruszył jeszcze jeden problem. Wskazał, że zaplanowano w budżecie 100 tys. zł 
na budowę domku drewnianego na działce w Porszewicach. Okazało się, że sala z zapleczem o 
powierzchni 100 m² będzie kosztować 160 tys. zł. Budynek ma stanąć na trzeciej działce. 

Uwag do powyższego nie było. 

Ostatnią informację przekazał radny A. Skawiński, który stwierdził, że od poniedziałku, tj. 
26.05, będzie można składać wnioski do LGD o dofinansowanie małych projektów, czyli 
projektów do   50 tys. zł. Obecnie do wykorzystania jest kwota 800 tys. zł. Radny poprosił o 
udzielenie mu odpowiedzi w sprawie dowozów. 
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Dalszych uwag nie było. Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej 

Marek Gryska 

 

Protokołowała: 

Andżelika Miszewska  


